

THIS FILE IS MADE AVAILABLE THROUGH THE DECLASSIFICATION EFFORTS AND RESEARCH OF:

THE BLACK VAULT

THE BLACK VAULT IS THE LARGEST ONLINE FREEDOM OF INFORMATION ACT / GOVERNMENT RECORD CLEARING HOUSE IN THE WORLD. THE RESEARCH EFFORTS HERE ARE RESPONSIBLE FOR THE DECLASSIFICATION OF THOUSANDS OF DOCUMENTS THROUGHOUT THE U.S. GOVERNMENT, AND ALL CAN BE DOWNLOADED BY VISITING:

[HTTP://WWW.BLACKVAULT.COM](http://www.blackvault.com)

YOU ARE ENCOURAGED TO FORWARD THIS DOCUMENT TO YOUR FRIENDS, BUT PLEASE KEEP THIS IDENTIFYING IMAGE AT THE TOP OF THE .PDF SO OTHERS CAN DOWNLOAD MORE!

Document AFGP-2002-600113

FULL TRANSLATION

Translated on 3/20/02

Original document pages: 7

Document date: Not dated

Omar al-Sumali (aka Saif al-Adl) writes his report about traveling from Nairobi to establish a camp in Kambooni, Somalia. Omar describes the tribal population, the region's cities, and the topography. He also writes about the schedule of future work, provides some examples of terrorist operations that his group carried out, and gives his opinion on the location and the future of the operation.

Scanned page: 1/7

In the name of God the merciful the compassionate

A SHORT REPORT ON:

- 1- The trip from Nairobi to Cape Kambooni.**
- 2- The situation in the southern region.**

Thanks to the one God, Who makes you successful if you worship him, and peace and prayers be on Mohammad and his followers.

1) The trip from Nairobi to Cape (Ras) Kambooni:

The bus left Nairobi at 11:00 PM (date), and we arrived in Mombassa at 5:00 AM in the morning the next day. The road was safe and in a good condition. The police security points do not normally check busses, but they thoroughly check small cars. There are four mobile checkpoints.

We left Mombassa for a city called Malindi which is ___ km away, and then to (cape) Ngomeni which is ___ km away from Malindi. The boat that goes to Mombassa is located in Ngomeni.

The sea trip is of two stages, first from Ngomeni ___ km by land, and ___ km (___ hrs) by sea to the vacation island of Lamu. This is the dangerous stage because of the sea conditions (roughness) of the Indian Ocean, and due to the presence of the Kenyan Coastguard, which, thanks be to God, we did not encounter. The sea was rough and the waves were high, as if we were riding a camel or a fast horse, and we were all wet.

The second stage of our trip was from Lamu to Kambooni. There are two sea lanes for this trip; the first is right through the Indian Ocean, which can be rough, and the second is among the Indian Ocean islands, where the conditions are normally calm. The overland distance between Lamu and Kambooni is ___ km, and the distance by sea is ___ km. During the last 1 ½ hours of the trip from Kionga to Kambooni, I piloted the boat, which is an easy operation if you know the sea lane.

We embarked on Monday (the first day) the (date) at 5:30 AM, and we anchored at 5:30 PM. On Tuesday (the second day) the boat departed at 4:00 AM and began heading for Kionga, which we reached at 10:30. The boat owner had some private business which he attended to. At 3:30 PM we resumed our trip to Kambooni, which we reached at 5:00 PM. The total hours needed for that trip were ____ .

Opinion: Need to buy that boat even if the price is \$ ____ . This is very important.

COMMENTS ABOUT THE TRIP:

Mombassa: An island that teems with foreigners who stroll all over the place. It is said that the American army soldiers take their R&R there. Mombassa's security situation is terrible.

Kilifi: A small city favored by tourists who often share the local bus with the natives to reach it.

Malindi: Another small city ___ km from Mombassa, favored by tourists because of its lovely beach.

Ngomeni: An Italian satellite communications project named 'San Marco' is in that small city near the pier, where our boat is ___ meters away.

It is an odd thing that tourists come to this place, where they rent the sailboats to go to a nearby deserted island ___ km away, where they isolate themselves for a day or two.

Lamu: A small, beautiful island, a tourist haven, exquisite. ___ . km away from Mombassa.

2) The situation in the southern region.

1- The population

Three main tribes:

- Bajuni
- Ogaden
- Other tribes.

Tribal and political situation

First: The Bajuni

They populate the eastern coast from Kismaayo throughout Kenya, and up to Dar As-Salam in Tanzania. They are peaceful. They do not know how to fight nor enjoy fighting. Hunting and fishing are their life; they do not have any political ambitions. They are not religious nor have any religious attachments, nor are they ready to war. In case of attack or war, they just move out of the area.

When our brothers were in the Kambooni, they were visited by the Bajuni who asked them to stay and govern, and secure the city. They have noticed that the presence of the brothers prevented the highwaymen from entering the city, and the fishermen began coming to the shore to spend the night in the city. They told our people that they do not want them to leave. They await the arrival of our wives and children.

They freely gave fish to our people, and our people guarded the well while reading the Koran, and helped the fishermen get water.

We already formulated a political program for the Bajuni and for the region. Next week we will ask Sheikh Hassan to adopt the plan, and arrange for a transitional agreement with the chief of the local Bajuni. We will succeed, God willing.

Second: The Ogaden

These are an extension of the same tribe present in southeastern Ethiopia and southern Somalia, and it is a branch of the Darod tribes who entered into an alliance with the Hawiya tribes that support Aideed and Omar Habees.

These are nomads and fighters who are always warring with the Majertain tribes that are represented by Morgan. Their fighting location is the Kismaayo rich region. They are few in number, and their struggle with the Majertain will continue until a replacement force such as a UN exists, and forces them to behave.

At first they liked our brethren, and thought that they were a force that can be added to their side. But when they found out that we were friendly with the Majertain they kept quiet and shunned us. The Majertain youth that joined our people are keeping away from the tribal ideology and are fighting in the name of God.

Sheikh Hassan started to teach these young men (our dogma). From the political side, contacts were made with “Jihad” (Iskandari Union) supporters to join with us.

Procedures were established to deal with the Ogaden tribe, particularly with those who are secular and highwaymen. As a result of this, our brethren earned the respect of the tribes, some of whose members want to join ranks with us.

Scanned page: 2/7

Third: Other Tribes

Jal Jaal

A branch of the Hawiya tribes that entered into an alliance with the Ogaden tribe, and joined in their fight.

This is a coastal tribe located in the area between Kismaayo and Kambooni. They are nomads and herders. They are not willing to join in any fighting because they are very poor, and the few weapons they have are used for defense. The chief of this tribe is ready to cooperate with us. We met him during our stay in Kambooni, through which his caravans pass on their way to Kenya. We will visit with this tribe soon, and Sheikh Hassan will introduce our movement. We will leave one of our (Muslim) scholars with them.

We established a good political program, and all the tribes welcomed us and are requesting to live with us in peace.

2- Topography

Kambooni is a small port for small boats and no pier. The village has a good number of houses.

As to the area's topography, it is the same as per the previous report written by brother Kareem. Large vessels can anchor in the sea at a distance from the village. It is possible to get goods in and out of these ships.

3- Schedule of Work for the Next Phase

- a) A political campaign directed at the region's population
- b) Military movements, security sorties and sentry location.
- c) A military operation against the worshipers of cows (*might be a code word?*) or any other UN force.
- d) A proper administrative set-up is badly needed. Small cars are needed.
- e) Establish and equip Ras Kambooni to become the first headquarters for the Jihad movement here.

4- Some Examples of Already Executed Operations:

- a) Quick ambush – Belgium patrol.

On the way to our camp, our brothers heard the engine noise of a Belgium patrol car, stopped the car and shot one of them in the head. The car was surrounded, another was shot in the leg, and a third was also shot.

Scanned page: 5/7

When brother Noor examined the site, he said that a lot of bullets were used and there was a lot of blood shed.

- b) A double operation

Two groups were sent, one with Nooruddin al-Bahhar, to Dubli to meet brother Jaafar and proceed against the Belgium soldiers.

The second was sent with brother Usama, accompanied with Mohammad, also to attack the Belgium soldiers.

However, in view of the above operation, the Belgium contingency decided to withdraw, and we heard the sound of their plane as they departed.

Thank God, we drove the Belgium contingency out of Somalia.

- c) Bols Quqani Operation.

After The Belgium soldiers withdrew from Dubli, Noor and Jaafar, accompanied by a Somali and Sheikh Abdulaziz (aide to Sheikh Hassan) left towards Bols Quqani where the Indian contingency is stationed. Noor, Sheikh Abdulaziz, along with the driver Ibrahim and Jaafar, decided to stay behind.

The leader of the team, claiming that he was suffering from an earache, entered and observed the interior of the Indian camp, and came back.

Our people were divided into two groups. At 9:00 PM, at the agreed upon signal, one of the brothers approached four of the guards and tossed a hand grenade “cook-off” style. They were killed, and our group opened up fire from all sides and launched RPGs. One vehicle and many tents were set on fire. There was a lot of shouting and sobbing in the Indian camp. The Indians returned fire and we withdrew. A helicopter was called to locate us, but to no avail.

Scanned page: 6/7

d) The Rabbaniya operation

Two children found a grenade, played with it, and were killed when it exploded. The Indians heard the explosion, thought that they were under attack, and began firing and hitting each other. Next, the Indian soldiers attempted to lift the heavy machinegun (Zikoyak) to the roof of their one-room command. The gun was too heavy and the roof collapsed. It is said that four officers died.

e) Our brothers went to retrieve some booby traps that they previously planted. The Indians knew about this, and declared a state of alert. The local citizens ran away, and no attack took place.

f) Kambooni Operation

During our first days in Kambooni, the Indians landed their helicopter on the beach. One of the brothers lifted his RPG and launched a grenade, which exploded in front of the helicopter. This caused the Indians to hurry back, and another RPG missed. The helicopter took off, and the Indians never came back again. Thank God.

Please note that we are left with only 3 RPGs.

Our Opinion on the locality

The above record of simple operations proves without any doubt that the men in charge here, unlike the people of Gedo, are serious believers in what they do and are a thousand times better than those of Mogadishu who operated, and ceased to operate, by orders of Aideed.

We should remain here with them. They sought and killed the Belgium and Indian soldiers, and now many Muslim youth from the surrounding cities want to join up with them.

This locality can be a good secure area to replace that of Abu-Atta's, but it needs support. The local men in charge are ready, and the individual brothers began to accept new ideas and ways of thinking. According to my colleagues, these "engineers" are a thousand times better than those of Gedo. Since establishing the camp, Sheikh Hassan stayed very close to brother Mukhtar, never leaving his side.

Scanned page: 7/7

Comments:

- 1) The situation of the relief agency in Lipouy is not yet corrupted, unlike that of Mandera which is a hopeless case.
- 2) Give this locality a chance by supporting it financially and supplying good personnel. The potential is very good. We should move very quickly, and seize this opportunity for Jihad. It is a good locality, from which we can establish the expected (base for) work in Somalia.
- 3) Please do not delay, as you usually do, in taking the appropriate decisions.
- 4) The enemies' accusation about the person that he is a sectarian is not true. He says "you plan and I will execute", and he does execute.

5) Please visit us as soon as possible to see for yourself that what we tell you is true. This is my request and opinion. It is also Khaled's and that of the group.

Peace and the blessings of God be upon you.

Your brother

Omar al-Sumali, previously known as Saif al-Adl.

تقرير من سيف العدل
راس كمبوني - Z-Z - م

بسم الله الرحمن الرحيم
تقرير موجز عن:

1. الرحلة من نيروبي إلى راس كمبوني.
2. الوضع في المنطقة الجنوبية.

الحمد لله رب العالمين {القاتل بما يلزم عباده المؤمنين ؛ وإن استصروكم في الدين
فعلينكم النصر} ^a والصلاة والسلام على نبيه الأمين نبي المرجمة ونبي الملحمة
الضحوك القتال محمد بن عبد الله ومن والاه بإحسان إلى يوم الدين {ويعد

(1) الرحلة من نيروبي إلى راس كمبوني

صدق المصطفى صلى الله عليه وسلم حينما قال ؛ سياحة أمتي الجهاد {^aتحرك
الباص من نيروبي في تمام الساعة الحادية عشر من مساء يوم Z - ووصلنا إلى
ممباسا في تمام الساعة الخامسة من صباح يوم Z - وهذا الطريق جيد وآمن
جدا بالنسبة للباس لأن رجال الشرطة في العادة لا يفتشونه {أما السيارات الصغيرة
فأراها تأخذ بعض الوقت معهم {وتصل نقاط التفتيش إلى أربعة نقاط متحركة.
تحركنا من ممباسا إلى مدينة تسمى ماليندي تبعد - - كم من ممباسا ثم تحركنا
مباشرة من ماليندي إلى أنجوميبي وهو تبعد - كم من ماليندي {حيث يستقر فيها
اللانث المتوجه إلى كمبوني.

والرحلة البحرية مقسمة إلى جزئين الأول يبعد عن أنجوميبي بطريق البر - كم
وأما البحر Z - كم ؛ مسيرة Z - ساعات ^a حيث تقع جزيرة لامو السياحية {وهذه
المسافة هي الخطرة من حيث المحيط الهندي ومن حيث الشرطة الكينية البحرية
وقدر الله لنا فيها السلامة فلم نرى الشرطة مطلقا {أما المحيط {وما أدراك ما
المحيط {يعني أصبح كل شيء على ظاهر القارب مبلل حتى البشر خصوصا بعدما
ارتفع الموج وأصبحنا كما لو نركب جمل أو حصان سريع والحمد لله أولا وأخيرا.
المرحلة الثانية من لامو إلى كمبوني ولها طريقين الأول من المحيط الهندي وهو
صعل إلى حد ما والثاني من خلال المرور في المحيط ولكن بين الجزر وهو هادئ
جدا إلا في مسافات قليلة {وتقدر المسافة البرية من جزيرة لامو إلى كمبوني - كم
والبحرية من أي الطريقين Z - كم وتقطع في ساعات في البحر {ومررنا بها
بحمد الله ونعمته دون أي مشاكل تذكر حتى أنني في المسافة الأخيرة من الرحلة
وتقدر بساعة ونصف من مدينة كيونجا إلى راس كمبوني كنت سائق اللانث وهي
عملية بسيطة تحتاج إلى خبرة في معرفة الأماكن وأماكن التقرب من الشاطئ
{تحركنا باللانث يوم الإثنين Z-Z - في الساعة الخامسة والنصف صباحا وتوقفنا
عن المسير في الساعة الخامسة والنصف مساء أي كانت مسيرة اليوم الأول -

ثالثا ~ القبائل الأخرى

وأهمها الجال جعل

أصلها قبيلة الهوية وقد دخلت في تحالف مع قبائل الأوجادين الموجودة في المنطقة واشتركت معهم في القتال في الأزمة الأخيرة وهذه القبيلة تسكن الساحل بدءا من رأس كمبوني إلى كيسمايو وانحصر تواجدهم خلال الفترة الأخيرة إلى ٥ كم من كمبوني وفيث عدد من القرى الصغيرة H وهم أهل بادية ورعي H إلا أنهم الآن ليس لديهم أي استعداد للدخول في أي صراع نظرا لفقرهم وما ابتلوا به من خسائر خلال الصراع الأخير H كما أنهم لا يملكون السلاح الذي يهاجمون به فقط الذي معهم لا يكفي لكي يدافعوا عن أنفسهم H ولقد بدأ مشايخ هذه القبيلة الإستعداد للتعاون معنا ولا يريدون إلا العيش بأمان H ورحبوا بذلك بعد الفترة التي قضاها الإخوة في كمبوني حيث تمر قوافلهم إلى كينيا والعودة وكان اللصوص يسرقونها ولدينا زيارة قريبة للشيخ حسن إلى هذه القبيلة لتأكيد التعاون وتعريفهم بالحركة الناشئة وترك بعض الدعاة لديهم.

لقد تم إعداد برنامج سياسي بشكل عام للمنطقة ولكل العشائر فيها والحمد لله حتى الآن نلاقي الترحيب منهم وأكثر من مدينة وقرية أرسلت تطلب اللقاء معنا لعقد إتفاقية العيش في سلام.

(2) الأرض

كمبوني ميناء صغير للقوارب الصغيرة ليس بها رصيف وإنما هو الشاطئ وهي قرية بها عدد لا بأس به من البيوت يعتبر كبير نسبيا..
والوضع الطبوغرافي لا يختلف عن التقرير السابق المقدم للأخ ؛ كريم من الممكن تواجد السفن ذات الحجم الضخم قريب الشاطئ لمسافة كم أو تزيد قليلا ومن الممكن إحضار أو إرسال أي شيء منها أو إليها.

(3) برنامج العمل خلال المرحلة القادمة

أ H تحرك سياسي دعوي موجه لجميع سكان المنطقة.
ب H تحركات عسكرية في المنطقة ؛ دوريات أمن H نقاط حراسة وإنذار..
ج H عمل عسكري قتالي ضد عباد البقر وأي قوة أخرى للأمم المتحدة.
د H بعض الترتيبات الإدارية لأن النقص في هذا الأمر واضح وقد يعيق العمل وأهم شيء فيه السيارات الصغيرة.
هـ H تجهيز رأس كمبوني لتكون أول مقر دائم للحركة الجهادية هنا.

(4) نماذج من العمل العسكري خلال الفترة الماضية

أ H كمين سريع على دورية للبلجيك.
تم دفع عدد أفراد إلى منطقة دوبلي قادمين من المعسكر وأثناء توقفهم للإسترخاء سمعوا صوت سيارة البلجيك فتربصوا بهم وقد نزل أفراد السيارة إلى الأرض H

معارك وكل الذي يفعلوه هو مغادرة المنطقة في حالة نشوب أي قتال فيها H وفي فترة وجود الإخوة في منطقة كمبوني جاء إليهم الباجون وطلبوا من الشباب أن يبقوا كحكومة للمدينة تؤمنها وتحافظ عليها f خصوصا أن قطاع الطريق عندما عرفوا بوجود الإخوة لم يعد يفكروا في الدخول إلى منطقة كمبوني أبدا H وأصبح الصيادين يأتون إلى الشاطئ وقضاء الليل بالمدينة ثم قالوا لن نحضر نساءنا واطفالنا حتى تحضروا أهليكم ونجلس معكم ونحب ألا نتركونا H خلال الفترة المنصرمة كان طعام الإخوة كله من السمك الذي يقدمه لهم الباجون بطيب خاطر وحب وود ظاهر دون مقابل f ومما قاله الباجون عند بدء التعامل مع الإخوة عندما نزلوا لأخذ الماء من البئر قالوا ؛ وجدنا الشباب ومعهم القرآن والسلاح يحرسون البئر ويساعدونا في نقل الماء ولا يطلبوا منا أي شئ H ووالله ما كنا نطمع أنه نصطاد في المنطقة والآن نشرب من الماء دون أي أذى هذا والله اليوم الآخر .»

والآن تم تبني برنامج سياسي للمنطقة وللباجون وسيتم دفع الشيخ حسن إليه خلال الأسبوع القادم لعقد إتفاق مرحلي مع شيخ جماعة الباجون الموجودين في المنطقة وأيضا لزيادة التعارف والود H البرنامج مكتوب وموجود معنا وسنتابع بإذن الله تنفيذه بدقة.

ثانيا ~ الأوجادين

وهم إمتداد لقبيلة الأوجادين المنتشرة من جنوب شرق أثيوبيا وجنوب الصومال وهي جزء من قبائل الدارود والتي دخلت في تحالف مع قبيلة الهوية والتي يمثلها تحالف ؛عيديد f عمر حبيس .»

وهم أهل بدو وقاتل وهم في صراع دائم مع قبيلة المجرتين والتي يمثلهم ؛ مرجان^a وأرض الصراع هي منطقة كيسمايو الفنية والخصبة بالمراعي والثروات H وقب كان لهم موقف سلبي باتجاه البلجيك راجع إلى إنشغالهم بالمجرتين H وبشكل عام فإن أعدادهم قليلة وليسوا بالقوة الكبيرة H ومسألة القتال بينهم وبين المجرتين لن نتوقف إلا بوجود قوة كبديل للأمم المتحدة مقبول يقوم بتأديبهم جميعا.

موقفهم من الإخوة في باديء الأمر هو الترحيب لأنها قوة جديدة تضاف إلى قبيلتهم وعندما عرفوا موقف الإخوة من القبيلة ورأوا معهم بعض أفراد المجرتين وعرفوا بأس الإخوة فلاذوا بالصمت خوفا منهم H والشباب الذين معنا منهم تحدثنا مع عدد لا بأس به وكلهم ينبذ القبيلة ويحارب الله ولن يحدوا عن هذا النهج أبدا إن شاء الله.

وقد بدء الشيخ حين سلسلة من الدروس تتعلق بهذا الموضوع لصقل فكر الشباب H كما تم اتخاذ خطوة سياسية أخرى وذلك بالإتصال على الإخوة المؤيدين لأمر الجهاد من الإتحاد السكندري للإنضمام إلينا خصوصا بعد حسن تحرك والعمليات الأخيرة ونتوقع أن نلتقي بعدد لا بأس به في هذه المرحلة من القيادات التي سوف ترسل أفرادها للإنضمام إلى معسكرنا.

أيضا تم تبني برنامج عملي قوي للتعامل مع قبيلة الأوجادين خاصة العلمانيين وقطاع الطرق منهم H والإخوة بشكل عام يحضون باحترام كبير خلال الفترة الأخيرة وعود من العشائر يطمع في التحالف معهم H سيأتي بيانه.

ساعة كاملة H ثم تحركنا فجر يوم الثلاثاء — Z~ في الساعة الرابعة صباحا ووصلنا إلى مدينة كيونجة في الساعة العاشرة والنصف حيث توقفنا بها إلى الساعة الثالثة والنصف عصرا لمعاملات خاصة بصاحب القارب ثم تحركنا إلى كمبوني ووصلنا قريب الساعة الخامسة H أي كانت مسيرة اليوم الثاني ساعات. ويكون إجمالي الرحلة Z ساعة أو تزيد قليلا.

رأي سرعة شراء اللانش حتى لو وصل سعره إلى ZZZ - لأنه هام جدا.

حول الرحلة

مبابسا ~ جزيرة تعة بالأجانب الذين يمشون كأنهم في وسط أهلهم ويقال أن الجيش الأمريكي أحيانا ينزل للترفيه فيها H الوضع الأمني فيها سيء جدا. كاليفي ~ إحدى المدن الصغيرة السياحية التي يقصدها الأجانب أيضا والبعض منهم قد يركب الباص وسط الأفارقة وتبعد عن ممبابسا Z كم.

ماليندي ~ إحدى المدن الصغرى أيضا التي يقصدها السياح لجمال شاطئها وهي محبوبة جدا لهم وتبعد عن ممبابسا - - كم.

أنجوميوني ~ قرية صغيرة بها مشروع إتصالات إيطالي يسمى سان ماركو ؛ خاص بالقمر الصناعي a~ وبجواره يوجد رصيف للسفن وعلى بعد Z متر من هذا الرصيف يقف اللانش الذي يقلنا إلى كمبوني H ومن العجيب أن يأتي السياح إلى هذا المكان حيث ترى على بعد كم جزيرة فارغة ومهجورة تماما فيقوموا باستئجار القوارب الشراعية ويذهبوا إليها في رحلات خلوية تمتد ليوم أو يومين ولا يوجد فيها أي كائن حي آخر غيرهم H هذه القرية تبعد عن ممبابسا - كم. لامو ~ جزيرة صغيرة جميلة جدا يقصدها السياح من كل مكان وهي تستحق ذلك وتبعد عن ممبابسا كم وهي رائعة للعمل!!! ..

(2) الوضع في المنطقة الجنوبية

1. السكان يسكن المنطقة ثلاثة أصناف من البشر:

أ. الباجون.

ب. الأوجادين.

ج. قبائل أخرى.

وجهة النظر من الناحية القبلية والسياسية.

أولا ~ الباجون:

يتواجد الباجون بشكل رئيسي على طوال الساحل الشرقي بدءا من كيسمايو مرورا بكينيا وحتى دار السلام في تنزانيا H وهو شعب مسالم لا يعرف القتال ولا يحبه والصيد والبحر هو حياتهم وليس لهم أي تطلعات سياسية H التزامهم الديني ضعيف بل يكاد يكون منعدم أو موجود في شكل صوفي H ليس لديهم أي استعداد لخوف

يقول الأخ الذي قام بالعملية وتحرك الأفراد حول السيارة وما أن ظهرت رأس البلجيكي أمامي حتى وضعت في رأسه رصاصة سقط في الحال ثم فتح باقي الإخوة النار فسقط الآخر مصاب في قدمه وزملائهم يفعونهم بسرعة إلى السيارة وأصيب الثالث وهربوا بسرعة.

يقول الأخ نور عندما وصل إلى مقر الحادث وجد أن كمية رصاص الإخوة كانت كبيرة ويبدو أن هناك إصابات كثيرة.

ب} عملية مزدوجة:

تم تحريك جماعتين للعمل في اتجاهين مختلفين الأولى إلى دوبلي وفيها الأخ نور الدين البحار ليلتقي مع الأخ جعفر ويتم ضرب البلجيكي. والثانية إلى بطاطو وفيها الأخ أسامة ومعه محمد وأيضا لضرب البلجيكي H وبسبب الحادث السابق فإن البلجيكي رفعوا أغراضهم وتحركوا من منطقة دوبلي بسرعة إلى كيسمايو ووصل نور متأخرا بعد ذهابهم وكذلك وصل أسامة ومحمد إلى بطاطو وعندما اقتربوا منها سمعوا صوت طائرة فأرسلوا لمعرفة الخبر فعرفوا أن بها البلجيكي المنسحبين من المنطقة أيضا إلى كيسمايو. وانتهت هذه العملية بانسحاب البلجيكي من الصومال بعد ذلك وهذا من فضل الله وعظيم كرمه.

ج} عملية بلس فوقاني

ترك الأخ نور وجعفر بعد خروج البلجيكي من دوبلي إلى بلس فوقاني حيث الهنود وكان معهم أخ صومالي والشيخ عبد العزيز نائب الشيخ حسن وقرر الأخ نور أن يبقى هو والشيخ عبد العزيز والسائق إبراهيم والأخ جعفر في الخلف مسافة ٥ كم رغم اعتراض جعفر وإصراره على الإشتراك إلا أنهم بقوا جميعا في الخلف. ذهب الإخوة وقام قائدهم باستطلاع المعسكر وكان لديه ألم في إحدى أذنيه فادعى المرض ودخل عند الهنود ورأى المعسكر من الداخل ثم خرج وقسم الإخوة إلى مجموعتين وفي الساعة التاسعة مساء اتفق الإخوة أن إشارة البدء هي سماع صوت قنبلة H فقام الأخ بالإقتراب من أربعة من الحراس كانوا يقفون جميعا ثم أخذ القنبلة وبطريقة الطبخة إنتهت ؛ « KOOK OFF ألقى القنبلة وسطهم فأخذتهم إلى حتفهم وبدأ الإطلاق من كل مكان وأطلق رامي R.P.G القذيفة الأولى فأصاب سيارة فحرقها والثانية في المعسكر واشتعلت الخيام وسمعوا الصياح والعيول ثم قام الإخوة بمغادرة المنطقة H وبعد تحركهم بفترة بدأ الهنود في إطلاق النار بكثافة في كل مكان H وتم استدعاء طائرة هليكوبتر التي أنارت كشافها وظلت تبحث عن المعتدين ولكن الله خير حافظا.

د} عمليات ربانية

ا ٤ إحدى القنابل كانت ملقاة وذهب بعض الأطفال ؛ إثنين^a وعبثوا بها فانفجرت منهم وماتا إلا أن الهنود ظنوا أنهم الإخوة فأطلقوا الرصاص في كل مكان فأصابوا بعضهم البعض.

ب ٤ كان للهنود غرفة واحدة فيها القيادة فأرادوا رفع الزيكويك فوق الغرفة وما أن رفعوه حتى خر السقف على الضباط من شدة ثقل الزيكويك ويقال أنه كان بها أربعة ضباط ماتوا.

ج ٤ كان الإخوة قد دفنوا بعض الألغام فذهبوا لإحضارها فوصل الخبر إلي الهنود أن الإخوة قادمين فرفعوا درجة الإستعداد وفر الأهالي من القرية ولم يحدث صدام.

٥ عملية راس كمبوني

جاء الهنود قدرا إلى راس كمبوني بطائرة هليكوبتر وكان ذلك في بدء تواجد الإخوة في المنطقة ٥ ونزلت الطائرة على الشاطئ فرفع الأخ ال R.P.G من مسافة قرابة ٥ متر أطلق عليها فسقطت القذيفة قبلها ٥ فهرب الهنود بسرعة إلى الطائرة فأطلق الأخ الأخرى ولم يصبها أيضا وفر الهنود ولم يعودوا ونسأل الله أن لا يعودوا.

للعلم الموجود الآن لدينا من قذائف R.P.G ثلاث قذائف فقط والكمية التي كانت موجودة من قبل قذائف هي التي بدأ بها العمل.

الرأي في هذه المنطقة

إن السجل السابق للعمليات البسيطة التي قام بها الإخوة في المنطقة يؤكد بما لا يدع مجالا للشك أن القائمين على هذا الأمر هنا جادين مخلصين ليسوا أبدا مثل أهل جدو وأيضا أفضل ألف مرة من أهل مقديشو الذين عملوا بأوامر من قيادة عيديد وتوقفوا بأوامر من عيديد.

ولا أرى أبدا أن نتركهم وقد بدؤا ٥ فلقد ذهبوا للبلجيك وقتلوا منهم وذهبوا بعد ذلك للهنود وقتلوهم مصرين على ذلك بإخلاص ٥ وقد أفادهم هذا الأمر كثير حيث أصبح عليهم إقبال من الشباب المسلم وأهل المدن المحيطة بهم. أيضا إن أرضهم سواء منطقة كمبوني أو منطقة المعسكر هي أكثر من رائعة لديها مدخل من البحر ومداخل من البر تحتاج إلى غطاء قانوني.

نعم تصلح كمطقة آمنة بديلة لمكان أبو عطاء وتحتاج منا إلى إمكانيات وهذا أمر طبيعي ٥ إستعداد القيادة ممتاز ٥ الأفراد بدعوا في الإنسجام مع الأفكار الجديدة ٥ وعلى حسب رأي الشباب هنا ؛ المهندسين^a أنهم أفضل من أهل جدو ألف مرة. منذ إنشاء المعسكر والشيخ حسن لم يبعد عن الأخ مختار ولم يفارقه.

أقول وبالله التوفيق

- 1- أن وضع هيئة الإغاثة في منطقة ليبيا وهي لازالت بكر غير ملوثة مثل منطقة مانتيرا التي لافائدة ترجى منها ولا من أهلها هو واجب شرعي وعملي.
- 2- إعطاء المنطقة الفرصة من الدعم المادي والبشري وهي مبشرة بالكثير ويجب أن نتحرك بسرعة كبيرة جدا في هذا الأمر حتى نستثمر الفرصة الذهبية هذه سواء من ناحية الجهاد أو الأرض أو المستقبل المتوقع بإذن الله بالنسبة للعمل في الصومال.
- 3- أرجوا ألا يحدث تباطؤ للأسف كالمعتاد حتي لا تضيع الفرصة في اتخاذ القرارات المناسبة للمنطقة.

- 4- التهم الموجهة للرجل من قبل خصومه بنعته بالقبلية غير صحيحة وحتى الآن هو يقول أنت تخطط وأنا لن أحيدهما تقولون {و هو ينفذ فعلا ما نقوله له} فماذا بعد.
- 5- أرجوا سرعة الحضور للتأكد من صحة ما نقول والرأي السابق لي ولخالد ومعظم الإخوة هنا

والسلام عليكم ورحمة الله

أخوكم ~ عمر الصومالي ~ سيف العدل سابقا